
Protokół Nr XLIII 
 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 29 listopada 2013 r. w sali 
USC Urzędu Gminy Szydłów. 
 Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 830, a zakończyły o godz. 1050. 
 W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 
Nieobecność 1 radnego była usprawiedliwiona. Lista obecności radnych jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji RG.   
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego RG o złożonych oświadczeniach majątkowych 

radnych za rok 2012 i Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych  
Pracowników za rok 2012.  

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/2013. 
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia udziałów w podwyższonym  
  kapitale zarobkowym spółki z ograniczoną odpowiedzialnością „Zakład  
  Gospodarki Odpadami Komunalnymi” z siedzibą w Rzędowie,    
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013-    
  2020, 
- zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
- przyjęcia na rok 2014 programu współpracy gminy Szydłów z organizacjami  
  pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
  24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
- obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2014 r. 
- wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
- ustalenia wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru, 
- wystąpienie do Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem w przedmiocie  
  zmiany określenia rodzaju miejscowości Stary Solec – wieś, na Stary Solec –  
  część wsi Solec,   
- zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  
  Alkoholowych na 2013 rok,   
- zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich,  
  restauratorskich lub robót budowlanych  przy zabytku wpisanym do rejestru  
  zabytków. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Wolne wnioski i informacje.  

10. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1. 
 
Obrady XLIII sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Gminy pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych RG, 
Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG i sołtysów.  
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad XLIII 
sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnień. 
Sam Przewodniczący RG zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad jako 
punktu 5 sprawozdania Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG, oraz  
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zmiany w punkcie 7, w którym miała być podejmowana uchwała w sprawie wysokości 
stawek podatku od nieruchomości ale w to miejsce musi być podjęta uchwała                   
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia na okres od 
dnia 01 stycznia 2014 r. do dnia 31 grudnia 2014 r. czasu obowiązywania taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 
Szydłów. Nadmienił, że projekt tej uchwały był analizowany na posiedzeniu komisji 
RG.  
Innych wniosków nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
poddał pod głosowanie zgłoszone przez siebie 2 wnioski, które zostały przyjęte 
jednogłośnie. Następnie poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Wójta 
Gminy, który również został przyjęty jednogłośnie.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał ponownie porządek obrad wraz                                  
z wprowadzonymi zmianami i w głosowaniu jawnym porządek obrad sesji RG został 
również przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na dzisiejszej sesji są do przyjęcia 2 
protokoły z sesji Nr XLI z dnia 24 września 2013 r. i z uroczystej sesji Nr XLII z dnia 
14 października 2013 r. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili 
rozpoczęcia obecnej sesji nie wpłynęły do niego pisemne wnioski lub zastrzeżenia co 
do treści protokołów z poprzednich sesji Rady Gminy, tj. Nr XLI i Nr XLII. Poprosił 
radnych o zgłaszanie ustnych uwag co do tych protokołów. Radni nie zgłosili takich 
uwag i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokoły z XLI i XLII 
sesji RG zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 4.  
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny Stanisław Buszko - zgłosił potrzebę włączania światła ulicznego w Jabłonicy  
  w godzinach od 1900 do 500, gdyż w ostatnim czasie jest dużo kradzieży. 
- radny Tadeusz Graca – zgłosił fakt iż oświetlenie uliczne włączone jest przez cały  
  dzień. W imieniu mieszkańca Szydłowa pana Adama Gniewkiewicza  zapytał czy    
  posesja A. Gniewkiewicza, na której ma on wybudowane budynki chłodni mogłaby  
  mieć nadany numer porządkowy  gdyż ma problemy w ARiMR.  
  Zapytał także czy jest wyznaczony termin do kiedy mieszkańcy muszą założyć  
  wodomierze i ile  pozostało gospodarstw bez wodomierza oraz zadał pytanie  
  dotyczące budowy nowego odcinka kanalizacji na ul. Kieleckiej w Szydłowie, 
- radny Jerzy Klamczyński zapytał czy Wójt dowiadywał się w sprawie dokończenia   
  budowy chodnika przy kościele pw. Wszystkich Św. 
    
Ad. 5. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 
RG: 
- odbyło się oddanie dróg Gacki - Mokre, Wola Żyzna, Grabki Duże (Sachalin). 
  Wójt podziękował sołtys Grabek D. i radnemu – panu L. Wójcikowi za  
  zorganizowanie przyjęcia dla radnych i mieszkańców, w związku z oddaniem drogi  
  w Grabkach Dużych, 
- zostały oddane odcinki kanalizacji w Grabkach Dużych i w Szydłowie - na ul.  
  Kieleckiej, 
- odbyło się posiedzenie komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Gminy                             
  z dyrektorami szkół w sprawie sytuacji oświaty na terenie gminy, 
- brał udział w spotkaniu w Kielcach z okazji Święta Pracownika Socjalnego, 
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- brał udział w posiedzeniu w Zakładzie Gospodarki Odpadami Komunalnymi                    
  z siedzibą w Rzędowie, 
- przeprowadził rozmowę z panią Jadwigą Irlą – pełniącą obowiązki dyrektorem  
  Oddziału Świętokrzyskiego PFRON  w sprawie możliwości zakupu przy pomocy  
  środków finansowych tego funduszu samochodu typu bus, gdyż od  września  
  przyszłego roku musimy dowozić 5-ro dzieci do ośrodka rehabilitacji w Staszowie, 
- trwają prace nad organizacją spółdzielni socjalnej, została powołana grupa  
  inicjatywna, z której wyłoniono Zarząd składający się z 2 przedstawicieli UG i 2  
  przedstawicieli Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Szydłowskiej. Zarząd jest w trakcie   
  opracowywania biznesplanu, który ma być złożony do dnia 10 grudnia br.  
  Jeśli projekt zostanie zaakceptowany, Spółdzielnia otrzymałaby dotację na zakup  
  sprzętu i byłaby możliwość zatrudnienia kilku osób, 
- został złożony wniosek do LGD Świętokrzyski Karp na kwotę  60.000,00 zł na plac  
  zabaw oraz zakup donic na kwiaty do ustawienia w Rynku w Szydłowie, 
- w dniu wczorajszym był w Zakładzie Energetycznym w sprawie problemów                       
  z oświetleniem ulicznym. W ZE twierdzą, że przyczyny częstych awarii oświetlenia  
  ulicznego są żarówki zakupione z innej niż dotychczas firmy. Zakład zapewnił, że 
  będzie się starał aby tę sytuację poprawić, 
- odbyły się Zawody Strzeleckie z okazji Dnia Niepodległości, 
- uczestniczył w pogrzebie byłego Burmistrza Staszowa pana Henryka Albery.  
 
Ad. 6.  
 
W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił informację                       
o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych Gminy w Szydłowie wg stanu na 
dzień 31 grudnia 2012 r. Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie Wójt Gminy odczytał informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 
pracowników za rok 2012 – informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7. 
 
Pan Mariusz Misterkiewicz p.o. Kierownika ZOS przedstawił informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2012/ 2013. Informacja ta stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania i 
uchwalenia projektów uchwał. Pierwszym rozpatrywanym projektem uchwały  XLIII 
sesji RG było podwyższenie kapitału zakładowego i objęcia udziałów                                   
w podwyższonym kapitale zarobkowym spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
„Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi” z siedzibą w Rzędowie. 
Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi w Rzędowie został utworzony w celu wspólnej realizacji zadań                       
z zakresu gospodarki odpadami. 
Zadaniem podstawowym z powyższego zakresu jest realizacja projektu pn. 
„Kompleksowy system gospodarki odpadami komunalnymi w Rzędowie, gmina 
Tuczępy”, polegającego na budowie kompleksowego zakładu gospodarki odpadami 
komunalnymi na terenie byłej kopalni siarki w miejscowości Rzędów gmina Tuczępy 
oraz składowania odpadów komunalnych. Spółka realizując swoje statutowe zadania 
pozyskała środki finansowe na realizację inwestycji pn. „Kompleksowy system 
gospodarki odpadami komunalnymi w Rzędowie”  w ramach Priorytetu II Gospodarka 
odpadami i ochrona powierzchni ziemi, działanie 2.1. kompleksowe przedsięwzięcie 
z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi ze szczególnym uwzględnieniem 
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odpadów niebezpiecznych Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 
Jednym z warunków jest zapewnienie środków na pokrycie wkładu własnego                           
w realizacji zadania. Zgodnie z założonym przez udziałowców schematem działania, 
udział własny Spółki w projekcie zostanie pokryty przez udziałowców poprzez 
podwyższenie kapitału zakładowego Spółki.  
Na obecnym etapie, w związku z rozpoczętą budową Zakładu Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi oraz Kwatery Składowania niezbędne jest przekazanie przez gminę 
deklarowanych środków finansowych w kwocie 60.000,00 zł na podwyższenie 
kapitału zakładowego Spółki i objęcie tym samym kolejnych 120 udziałów w Spółce                    
o wartości po 500 zł  każdy. 
Pytań i uwag dotyczących projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie 
- 14 głosów „za”.  
    

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 193/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący RG poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektów uchwał                  
w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013 -
2020 oraz zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej zaktualizowano dochody i wydatki do wielkości wykazanych w uchwale 
dotyczącej budżetu Gminy. Dochody zwiększono o kwotę 127.375,00 zł, w tym: 
- z tytułu dotacji z budżetu państwa w kwocie 6.000,00 zł na zadania bieżące Gminy              
  w dziale Pomoc Społeczna, 
- z tytułu opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 12.800 zł,           
  z tytułu zwrotu podatku od towarów i usług – 108.575,00 zł, a zmniejszono o kwotę  
  20.133,00 zł w związku ze zmianą kwot płatności za zadania inwestycyjne. 
Dochody po wprowadzeniu zmian wynoszą 15.711.934,99 zł.  
W wydatkach budżetowych wprowadzono następujące zmiany: 
- wprowadzono zmiany w przedsięwzięciu pod nazwą  „Remont i wyposażenie  
  świetlicy w Gackach” zwiększając udział środków własnych.  
- po stronie wydatków majątkowych w załączniku „Limity wydatków na zadania  
  inwestycyjne jednoroczne” wprowadzono zmiany polegające na zmniejszeniu kwoty  
  płatności z funduszy europejskich i środków własnych, zmiany w WPF są wykazane  
  w kwocie wydatków majątkowych.  
W planie wydatków zabezpieczono kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na 
sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich  lub robót budowlanych przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków oraz kwotę 60.000,00 zł na podwyższenie 
kapitału zakładowego i obcięcia udziałów w podwyższonym kapitale zarobkowym 
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością  „Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi” z siedzibą w Rzędowie. Pozostałe zmiany dotyczą wydatków 
bieżących. 
W przedsięwzięciu pn. Przebudowa odcinka drogi Grabki Duże – Sachalin, pomiędzy 
kwotą nakładów a kwotą wydatków do poniesienia w roku 2013 wystąpiła różnica, 
która wynikła z wysokości przyznanej dotacji na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego w kwocie 159.985,00 zł, a podpisaną umową w kwocie                         
114.835,00 zł. Po otrzymaniu pisma zmniejszającego kwotę dotacji, kwota wydatków 
do poniesienia w roku 2013 ulegnie zmianie. 
Wydatki budżetowe po wprowadzeniu zmian na rok 2013 wynoszą 14.187.718,99 zł. 
Kwota planowanych dochodów i planowanych wydatków w WPF na rok 2013 jest 
zgodna z budżetem na rok 2013. Kwota przychodów i rozchodów nie ulega zmianie. 
Natomiast w budżecie gminy na 2013 r. w planie dochodów wprowadza się 
następujące zmiany:  
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W dziale 852 – Opieka społeczna, rozdział 85219 – Ośrodek Pomocy Społecznej 
zwiększa się dochody o kwotę 6.000,00 zł na podstawie Decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego, 
- dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek     
  nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem. 
  rozdział 75618 § 0480 – zwiększa się o kwotę 12.800,00 zł. z tytułu opłaty za  
  zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 
- dział 758 – Różne rozliczenia, rozdział 75814 – Różne rozliczenia finansowe-    
  zwiększa się o kwotę 108.575,00 zł. z tytułu zwrotu podatku VAT, 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 – zmniejsza się dochody o kwotę   
  15.833,00 zł. a w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – o kwotę 4.300,00 zł. 
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 852 - Opieka społeczna, rozdział  85219 - Ośrodki Pomocy Społecznej  
  zwiększa się dochody o kwotę 6.000,00 zł - na podstawie Decyzji Wojewody  
  Świętokrzyskiego nr FN.I.3111.725.2013r. z 13.11.2013 r., 
- dział 756 - Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek  
  nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem,  
  rozdział 75618 par. 0480 - zwiększa się o kwotę  12.800,00 zł z tytułu opłaty za  
  zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 
- dział 758 - Różne rozliczenia, rozdział 75814 - Różne rozliczenia finansowe-  
  zwiększa  się o kwotę 108.575,00 zł z tytułu zwrotu podatku VAT, 
- dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 - zmniejsza  się dochody o kwotę  
  15.833,00 zł, a w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa - o kwotę 4 300,00 zł. 
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 - w ramach działania 413  
  „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju PROW na lata 2007-2013 - Odnowa i rozwój  
  wsi” - dofinansowanie do remontu i wyposażenia świetlic w Brzezinach, Woli Żyznej,  
  Solcu, Osówce i Korytnicy – w  zadaniach inwestycyjnych jednorocznych  
  realizowanych z udziałem środków z funduszy europejskich wprowadza się zmiany  
  polegające na  zmniejszeniu udziału dofinansowania o kwotę 15.833,00 zł i udziału  
  środków własnych o kwotę 7.925,00 zł, tj.  do wysokości nakładów wynikłych po  
  przeprowadzeniu postępowania  przetargowego,  
- dział 600 - Transport i łączność - zwiększa się wydatki o kwotę 5.000,00 zł na zakup  
  rozsiewacza piasku, 
- dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 – w ramach osi Leader –  
  zwiększa się wydatki na remont świetlicy w Gackach o kwotę 19.000,00 zł  jako  
  udział własny w realizacji zadania inwestycyjnego, a zmniejsza się o kwotę  
  4.300,00 zł - dofinansowanie z funduszy europejskich, 
- dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412 – 
  zwiększa się wydatki o kwotę 12.500,00 zł. Wydatki przeznacza się na dotację dla  
  Ochotniczej Straży Pożarnej w Gackach na zakup samochodu pożarniczego, 
- dział 801 - Oświata i wychowanie - dokonuje się przeniesienia wydatków pomiędzy  
  paragrafami klasyfikacji budżetowej,  
- dział 851 - Ochrona zdrowia - wprowadza się środki finansowe pochodzące                  
  z rozliczenia z roku ubiegłego w kwocie 12.800,00 zł na zadanie dotyczące  
  przeciwdziałania alkoholizmowi na podstawie przedłożonego preliminarza  
  wydatków, 
- dział 852 - Opieka społeczna, rozdział 85219 - zwiększa się wydatki o kwotę  
  6.000,00 zł na bieżące zadania w ośrodku pomocy społecznej dotyczące  
  pracowników socjalnych, 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90002 – 
  zabezpiecza się środki w kwocie 60.000,00 zł na wykupienie udziałów w Spółce  
  ZGOK w Rzędowie,   
- dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zabezpiecza się  kwotę  
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  20.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie prac konserwatorskich,  
  restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru  
  zabytków. 
Radny Krzysztof Ćwiek poinformował, że wczoraj rozmawiał ze strażakiem z Solca, 
który powiedział mu, że remiza jest przystosowywana na świetlicę, natomiast             
w bardzo złym stanie jest dach budynku i te prace, które obecnie są wykonywane 
mogą iść na marne.  
Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie miała żadnych informacji z Referatu   Inwestycji    
ale w projekcie budżetu na 2014 rok są zabezpieczone środki na remont budynku 
OSP. 
Innych uwag i zastrzeżeń do przedstawionych projektów uchwał nie było                              
i w zarządzonym przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013 – 2020 
została uchwalona jednogłośnie - 14 głosów „za”. 
       

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 194/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały                  
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. i uchwała została uchwalona 
jednogłośnie – 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 195/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Z kolei Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
na rok 2014 programu współpracy gminy Szydłów z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  
Pani Skarbnik wyjaśniła, że zgodnie z art. 5a ust. 1 znowelizowanej w 2010 r. ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego zobowiązany jest do uchwalenia 
programu współpracy gminy na rok 2014 z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Przewodniczący RG poinformował, że na komisjach nie byli obecni wszyscy radni,            
a uchwała była analizowana i na stronie 4 w § 7 w załączniku tej uchwały zostały 
dopisane 4 punkty. Radni otrzymali tę poprawkę.  
Pytań i uwag dotyczących projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
przewodniczącego RG głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie 
- 14 głosów „za”.  
 

UC H W A Ł A  Nr XLIII/ 196/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2014 rok.  
Pani Anna Czapla – pracownik UG wyjaśniła, że proponowana do wymiaru podatku 
rolnego w Gminie Szydłów na 2014 r.  średnia cena skupu żyta w wysokości 50,00 zł 
za 1dt odzwierciedla średnią cenę rynkową żyta, która utrzymuje się na miejscowym 
rynku handlu zbożem przez cały bieżący rok i jest bardziej adekwatna do ustalenia 
wymiaru podatku rolnego na 2014 rok.  
Radny Tadeusz Graca zapytał jaka była średnia cena zboża GUS do podatku 
rolnego na 2013 rok.  
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Pani A. Czapla odpowiedziała, że cena wynosiła 75,86 za 1 dt. za okres 3 kwartałów 
poprzedzający rok podatkowy. Od bieżącego roku do obliczenia podatku rolnego 
bierze się średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów. 
Radny T. Graca powiedział, że będzie głosował przeciw podjęciu w/ w stawki 
podatku gdyż cena GUS zmniejszyła się w porównaniu do ub. roku a podatek nie 
ulega zmniejszeniu. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał ile w bieżącym roku było zwolnień w podatku rolnym, 
gdyż społeczeństwo jest biedne i jak byśmy uchwalili mniejszy podatek to więcej 
ludzi by płaciło.  
Wójt odpowiadając stwierdził, że w ciągu roku było około 20 osób, którzy mieli 
umorzony podatek, a dowiadywał się w sąsiednich gminach o stawkę podatku                          
i nasza gmina znajduje się pośrodku. 
Przewodniczący RG zaznaczył, że nasza gmina ma również zwolnienia od podatku 
od nieruchomości - budynki mieszkalne, a w większości gmin ten podatek 
mieszkańcy płacą. 
Radny Jerzy Klamczyński zaznaczył, że na 2014 r. nie ulegają zwiększeniu ceny 
wody ani ścieków.  
Więcej pytań i uwag nie było, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru 
podatku rolnego na 2014 rok, która została uchwalona - 10 głosami „za”, przy             
3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 197/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Pani Anna Czapla – insp. ds. podatków i opłat UG przedstawiła kolejny projekt 
uchwały, tj.  w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. Uzasadniając potrzebę 
uchwalenia takiej uchwały powiedziała, iż wynika to z faktu, że nie będą zmieniane 
stawki podatku od nieruchomości, co oznacza, że w 2014 r. w Gminie Szydłów będą 
obowiązywały stawki podatku od nieruchomości takie jak w  br. Na rok następny nie 
przenoszą  się jednak zastosowane w Uchwale Nr XXXI/ 135/ 2012 Rady Gminy 
Szydłów z dnia 30 listopada 2012 roku w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości określone w niej zwolnienia od tego podatku. Z tego względu należy 
uchwalić odrębną uchwałę, tak aby w 2014 r. mogły być stosowane dotychczasowe 
zwolnienia od podatku od nieruchomości. 
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                             
i w przeprowadzonym przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie - 14 głosami „za”. 
               
                                U C H W A Ł A Nr XLIII/ 198/ 2013 
              (o treści jak w załączeniu) 
 
Kolejnym projektem uchwały dzisiejszej sesji RG było ustalenie wysokości stawek 
opłaty targowej oraz sposobu jej poboru. Pani A. Kłonicka – Skarbnik Gminy 
poinformowała, że wyszczególnione w uchwale stawki opłaty targowej nie ulegają 
zmianom, z wyjątkiem maksymalnej stawki dziennej opłaty targowej § 2 pkt. 2, 
ustalonej przez Ministra Finansów i opublikowanej w Obwieszczeniu Ministra 
Finansów z dnia 7 sierpnia 2013 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych 
podatków i opłat lokalnych w 2014 r. Radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń do 
projektu uchwały i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy 
jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 199/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 
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Przewodniczący RG odczytał kolejny projekt uchwały w sprawie wystąpienia do 
Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem w przedmiocie zmiany określenia 
rodzaju miejscowości Stary Solec wieś na Stary Solec część wsi Solec. 
Jednocześnie wyjaśnił, że zmiana określenia rodzaju miejscowości stary Solec wieś 
na Stary Solec część wsi wynika z podjętej w dniu 27 marca 2013 r. przez Radę 
Gminy uchwały Nr XXXV/162/2013 w sprawie wystąpienia do Ministra Administracji              
i Cyfryzacji z wnioskiem o ustalenie urzędowej nazwy miejscowości Solec, rodzaj - 
wieś. 
Wniosek w przedmiotowej sprawie złożony przez Radę Gminy do MAiC za 
pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych. 
Zmiana określenia rodzaju miejscowości Stary Solec – wieś na Stary Solec część wsi 
Solec, co zawiera proponowana uchwała pozwoli na jednoznaczne uporządkowanie 
nazw tego sołectwa. 
Radny Krxzysztof Ćwiek zaznaczył, że nastąpiło widocznie przeoczenie z naszej 
strony lub błąd drukarski. 
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały                               
i w przeprowadzonym przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym Rada Gminy 
jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę. – 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 200/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Pani Alicja Kłonicka przedstawiła kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany 
preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2013 rok. Poinformowała, że konieczność dokonania zmian w preliminarzu 
wydatków GKRPAlkoh. na 2013 rok o kwotę 12.800,00 zł wynika ze zwiększonych 
wpływów za wydane zezwolenia na sprzedaż alkoholu w bieżącym roku. Kwota ta 
zostanie przeznaczona na zwiększenie wydatków GKRPAlkoh. i tak zwiększą się: 
- wydatki na posiedzenia członków GKRPAlkoh o kwotę - 600,00 zł, 
- wydatki na realizację profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej  
  skierowanej do dzieci i młodzieży na terenie gminy o kwotę 3.200,00 zł, 
- wydatki na funkcjonowanie świetlicy środowiskowej w Szydłowie i placówkach na  
  terenie gminy: energia, gaz, węgiel, zakup sprzętu, materiałów, środki czystości,  
  usługi remontowe, umowy zlecenia i inne o kwotę  6.000.00 zł,    
- wydatki nagrody dla dzieci i młodzieży szkolnej w konkursach profilaktycznych                  
  i sportowych o kwotę 3.000,00 zł. 
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do projektu uchwały i w głosowaniu jawnym 
Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 201/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatni projekt uchwały dotyczył zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 
konserwatorskich restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła że Proboszcz Parafii Potok zwrócił się do UG                                   
o dofinansowanie naprawy dachu  na budynku kościoła. Podjęcie tej uchwały stanowi 
niezbędny element postępowania, gdyż bez jej podjęcia organ stanowiący nie będzie 
mógł przejść do dalszego etapu postępowania jakim jest podjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji. 
Po wejściu w życie tej uchwały będziemy mogli podjąć następną uchwałę w sprawie 
udzielenia dotacji.  
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Radny Krzysztof Ćwiek zapytał czy ta uchwała będzie obowiązywać tylko w tym roku 
czy i na następne lata.   
Pani Skarbnik wyjaśniła, że Uchwała będzie obowiązywać również na następne lata.  
Inny uwag i pytań do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 202/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały przygotowany na sesję dotyczył przedłużenia na okres od 
dnia 01 stycznia 2014 r. do dnia 31 grudnia 2014 r. obowiązywania taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Szydłów.  
Pani A. Suchorowska - prac UG poinformowała, że na posiedzeniu komisji RG 
wyjaśniła projekt uchwały, a analiza warunków ekonomicznych pozwala wnioskować 
o przedłużenie obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe zaopatrzenie                     
w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków do dnia 31.12.2014 r. Również analiza 
kosztów i przychodów za 2013 rok wykazała, że możliwe jest utrzymanie cen                       
i stawek opłat na dotychczasowym poziomie. 
Radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                                   
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę 
uchwałę – 14 głosów „za”.  
 

U C H W A Ł A Nr XLIII/ 203/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 9.  
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy i tak powiedział: 
- światła uliczne nie świecą się w godz. od 2400 do 500  i nie możemy wyróżniać  
  jednego sołectwa gdyż inni również by się domagali zmian, a kradzieże były i nadal  
  są bez względu na to czy światło się świeci czy nie. Na ulicy Kieleckiej w Szydłowie 
  oświetlenie świeci się całą noc a złodzieje ukradli 2 samochody, 
- w sprawie pana Adam Gniewkiewicza – poinformował, że  nie zgłaszał się on do  
  Urzędu Gminy z takim problemem, a jeżeli zainteresowany złoży wniosek to numer  
  nieruchomości zostanie nadany, 
- kanalizacja na  ul. Kieleckiej - lewa strona w kierunku Staszowa, od skrzyżowania                     
  z ul. Rakowską – przyłączono do sieci 11 gospodarstw. Nie są podłączone 4  
  gospodarstwa do kanalizacji gdyż środków finansowych starczyło akurat na ten   
  odcinek, który został wybudowany, 
- chodnik przy kościele pw. Wszystkich Św. - do dnia 10.12 br. ma być dokończony.  
  Jeśli chodzi o dach remizy OSP w Solcu, to choćby były środki w budżecie gminy to   
  i tak nie ma dokumentacji gdyż wszystkie dokumenty są w Starostwie, 
  W przyszły roku będą jeszcze małe granty i będziemy się starać o środki. Radni  
  dostali projekty budżetu na 2014 r. i na komisjach będzie on analizowany, ale  
  pilniejszą potrzebę mamy aby wymienić dach na szkole podstawowej w Szydłowie. 
  Pani Anna Suchorowska  udzieliła odpowiedzi w sprawie instalacji wodomierzy,                       
  i stwierdziła, że wg norm za zużycie wody rozliczane są jeszcze 42 osoby i Gmina  
  będzie czynić starania aby w przyszłym roku każdy mieszkaniec miał założony   
  wodomierz.  
 
  Ad. 10. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- radny Jerzy Klamczyński - zapytał czy opał do świetlic jest zakupiony  i dodał, że  
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  w referacie gospodarki komunalnej jest zatrudniony tylko jeden pracownik do prac  
  gospodarczych, a robót takich jest dużo i gdy pracownik ten przebywa   na urlopie,   
  to nie ma nikogo aby go zastąpić. W związku z tym zaproponował aby zatrudnić  
  jeszcze jednego pracownika. 
  Wójt odpowiedział, że rok 2013 jest rokiem najgorszym w jego 10 letniej pracy, gdyż    
  PUP w Staszowie nie ma środków na prace interwencyjne i stażystów. Liczymy na   
  powstanie Spółdzielni Socjalnej i wówczas sytuacja by się poprawiła.  
  Przewodniczący RG powiedział, że powstały place zabaw, na których również nic  
  się nie robi. Wójt powiedział, że o place zabaw powinni zadbać mieszkańcy. 
- pani Anna Chruścińska - sołtys  Korytnicy poinformowała, że kilka razy zgłaszała  
  potrzebę koszenie boiska w swoim sołectwie i nikt nie przyjechał, dostała tylko  
  paliwo i sama z mężem musiała skosić. Zapytała czy w Szydłowie ktoś z  
  mieszkańców robił coś sam.  
  Zabierając głos Wójt Gminy zaznaczył, że jeśli zostanie utworzony fundusz sołecki  
  to sytuacja się zmieni.  
- sołtys Szydłowa – pan Stanisław Wojterski - powiedział, że pan St. Grabka –  
  pracownik UG sam jeździ małym ciągnikiem, wycina krzaki i jeśli by zasłabł nikt mu  
  nie pomoże i powinna być druga osoba z nim. 
- pani Jolanta Jopkiewicz– sołtys Potoka Rządowego - zapytała Wójta czy jest  
  szansa przed zimą na wyrównanie dróg, gdyż w jej sołectwie drogi są w stanie  
  fatalnym.  
  Wójt odpowiedział, że jeżeli pracownicy skończą budowę wodociągu i pogoda  
  wytrzyma to zawiozą rumoszu w najbardziej potrzebne miejsca. 
- radny Krzysztof Ćwiek powiedział w imieniu radnego T. Gracy, któremu niezręcznie  
  jest pytać, czy Przewodniczący RG dostał pismo z Prokuratury w Staszowie i czy  
  przedstawił to pismo Radzie Gminy.  
  Przewodniczący RG odpowiedział, że nie otrzymał takiego pisma z Prokuratury.  
- pani Wanda Niedbała – sołtys Kotuszowa - poinformowała, że 5  mieszkańców  
  sołectwa złożyło deklaracje na śmieci, a nie mieli pojemników i nikt śmieci nie  
  odebrał w III kwartale – jednej z tych osób opłata została umorzona, a pozostałym  
  nie. 
  Wójt Gminy poprosił sołtysów aby zostali po sesji na spotkanie i wówczas zostaną   
  omówione różne problemy dotyczące między innymi odpadów komunalnych. 
 
Ad. 11. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XLIII sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 


